
	

	

Nye	energiformer,	
gamle	utfordringer:	
Hva	med	arbeids-
miljøet?		
 

	
 
Denne	uken	ble	alt	fokus	rettet	mot	den	
norske	sokkelen,	verdiskapningen	fra	dens	
ressurser	i	et	langsiktig	perspektiv,	
bærekraft,	nye	energiformer	og	
klimautfordringene	i	et	globalt	
energimarked	på	Offshore		
strategikonferansen.	
	
Årets	Offshore	strategikonferanse,	som	også	
hadde	30	års	jubileum,	samlet	hele	
energinæringen	til	energihovedstaden	
Stavanger.		
	

	

Fra	SAFE	deltok	forbundssekretærene	Mats	
Thune	og	Idar	Martin	Herland.	
	
–	Vi	hørte	mange	gode	innlegg.	Man	snakket	
om	levelige	kår	for	bedrifter,	om	bærekraft,	
omstilling	og	økonomi,	sier	Herland.	
	
Torgeir	Stordal,	direktøren	
i	Sokkeldirektoratet	(tidligere	
Oljedirektoratet)	kunne	fortelle	om	et	stabilt	
investeringsnivå	i	prosjektene	på	norsk	sokkel	
og	om	en	forventet	økning	i	aktiviteter	de	
neste	årene.	
	

	
Terje	Aasland	på	Offshore	strategikonferansen	Foto:	Rebecca	Bjerga	
 
Energiministeren	Terje	Aasland	(AP)	
understrekte	at	energinæringen	skal	utvikles,	
ikke	avvikles.	
 
–	Men	Anne	Myrvold	fra	Havtil	var	nesten	
alene	om	å	nevne	arbeidsmiljøet.	Selv	om	noen	
få	andre	tok	det	opp,	var	det	lite	fokus	på	dette	
viktige	temaet	i	de	mange	imponerende	
presentasjonene.	Heller	ikke	energiministeren	
nevnte	arbeidsmiljø,	og	viktigheten	av	levelige	
kår	for	arbeiderne	i	den	spisse	enden,	påpeker	
Herland.		
	
Arbeidsmiljøet	overses	på	grunn	av	
effektivisering	
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Næringen	vår	gjennomgår	en	omstilling,	hvor	
oppmerksomheten	flyttes	fra	olje	til	nye	
energiformer,	moderne	teknologi,	havvind	og	
bærekraftighet.	Dette	var	også	tydelig	på	
konferansen.	SAFE	er	bekymret	for	at	
arbeidsmiljøet	overses,	og	at	effektivisering	
dominerer	over	arbeidstakernes	rettigheter	i	
energisektoren.	
	
Konkrete	forutsetninger	for	det	grønne	
skifte	
	
–	I	dag	er	hovedfokuset	på	å	øke	
energiproduksjonen,	men	vi	kan	ikke	glemme	
overføringsnett.	Det	hjelper	lite	å	øke	
kraftproduksjonen	om	vi	mangler	
overføringsnett,	mener	Herland.	
	
Videre	mener	han	at	løsningen	kan	være	
kortreist	energiproduksjon,	frem	til	at	det	
sentrale	overføringsnettet	er	tilstrekkelig	
utbygget.		
	
–	Jobben	med	å	få	på	plass	et	overføringsnett	
er	tidskrevende,	kostbar,	og	ikke	uten	risiko	
for	konflikter.	Det	krever	også	metaller	og	
mineraler,	sier	han.		
	
Analytikere	spår	at	kobberprisen	vil	øke	
markant	fremover	på	grunn	av	satsingen	på	
fornybar	og	grønn	energi.		
	
Dysleksivennlige	arbeidsplasser	
	

	
Illustrasjonsbilde	fra	Envato	Elements	
	
Forskning	viser	at	opptil	40	%	av	befolkningen	
kan	oppleve	lese-,	skrive-	og	
matematikkvansker,	samt	utfordringer	med	
språk	i	varierende	grad.	SAFE	vil	sette	fokus	
på	behovet	for	åpenhet	og	inkludering	i	
arbeidslivet.		

IA	(Inkluderende	Arbeidsliv)	–	
bransjeprogrammet	inviterer	til	konferanse	
om	dysleksivennlige	arbeidsplasser.		
	
Konferansen	holdes	i	Oslo	13.	mars	hvor	
resultatene	fra	pilotprosjektet	og	fremtidige	
planer	vil	bli	presentert.	Ønsker	du	å	delta?	Ta	
kontakt	med	din	klubbleder!		
	
NB:	Kost/losji/konferanseavgift	dekkes	av	de	
lokale	klubbene,	ikke	av	SAFE	sentralt.	
	
Kurs	i	Arbeidsrett	
	

	
	
Øystein	Herskedal	fra	SAFE	i	Seadrill	var	en	av	
de	engasjerte	tillitsvalgte	som	deltok	på	
kurset.		

	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	

–	Vi	lærte	om	regelverk	som	styrer	oss	og	
styrer	hvordan	vi	skal	samhandle	med	
arbeidsgiverne	våre,	for	å	sikre	
oss	et	trygt	og	godt	arbeidsliv,	sa	Herskedal.  
 

Med	vennlig	hilsen	SAFE		

     
@safe.fagforbund 


